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Sak 3/24: Status nordiske journalistutdanninger 

(DK) DMJX/Henrik P. Berggreen: Stadig under oppdatering, ny studieordning. Hva skal vi 
egentlig lære studentene våre? Dypere forståelse av bedrifter (redaksjon som forretning). 
Prøver å få mer mangfold, spesielt etnisitet. Har hatt ulike aktiviteter for å møte den 
utfordringen.   

(GL) Grønlands Universitet/Sika Brandt Wille: Generasjonsskifte i avdelingen for 
journalistikken. Leder har vært der i mange år, men skal nå flytte. Tre ansatte i avdelingen, 
inkl. leder. Utfordringer med å rekruttere nye engasjerte studenter. Har utvidet tilbudet med 
master for 2 år siden, men har ikke vært veldig vellykket. Samfunnet har behov for 
nyhetsjournalister. Målrette studieretning mot digitalt, AI og data – hvordan vi kan forberede 
generasjonen på denne type kompetanse. All journalistikk er tospråklig (dansk + 
grønnlandsk), har mangel på gode dobbelspråklige journalister. Mangel på politisk interesse. 
Har 2 phd-stillinger. Utdanningen består av 25.  

(NO) Universitetet i Stavanger/Ragnhild Sofie Selstø: Preget av økonomisk krise på 
universitetet, fakultet og spesielt institutt. Lav bemanning og fare for å ikke erstatte kolleger 
som pensjonerer seg. Nettopp ansatt ny som kommer rett fra bransjen.  

(SE) Södertörn Universitetet/Jan Örnéus: Ny sjef som er professor i økonomi og mindre 
interessert i journalistikk. Harde økonomiske tider fremover. Går ellers på. Fornøyd med 
ekspressmobilitet, flere studenter har brukt det.  

(IS) University of Iceland/ Valgerður Jóhannsdóttir: Før har bare hatt MA i journalistikk, 
nå har de også innført et BA-program. Foreløpig kan de si at det er en suksess, flere søkere 
enn studentplasser. Kjekt også for de ansatte, økt motivasjon.  

(DK) Syddansk Universitet/Louise Kjærgaard: Legge om journalistikkprogram, tilby et 
program på 75 studiepoeng. Satt i gang arbeidet med å oppdatere på AI, lære på studenter og 
kolleger. Jobbe med kommunikasjon utad som et forsøk på å få flere søkere.  

(FIN) Universitetet i Helsinki/ Jenny Stenberg-Sirén: Fem undervisere på 
journalistikkprogrammet – akkurat passe, men sårbart. Økonomisk innstramming fremover. 
Mange gjesteforelesere fra bransjen kommer gjerne gratis, fordel. Nedskjæringer også i 
mediebransjen, men svenskspråklige medier i Finland klarer seg noe bedre enn finske.  

Har nettopp fått midler til Cost Action: Language Plurality in Europe’s Changing Media 
Sphere (PLURILINGMEDIA), som handlar om språklig mångfald på det europeiska 
mediefältet, med specifikt fokus på minoritetsspråk av olika slag. Syftet med Cost Action är 
att skapa nätverk, ordna och delta i seminarier och utbildningar och skriva olika typer av 
policydokument. Man kan delta genom att söka medlemskap i en av de fyra arbetsgrupperna: 
Audience and content-creator habits, Legislation and Standards, Language Vitality, och 



Journalism (som Jenny Stenberg-Sirén är ordförande för). Medlemmarna i arbetsgrupperna 
har möjlighet att söka medel för att delta i de aktiviteter som ordnas inom ramen för Actionen 
och även för t.ex. korta akademiska besök i andra länder. Actionen hoppas kunna förena 
forskare, branschfolk och policy makers, så tipsa gärna personer som kunde vara intresserade! 

Här kan man läsa mer: https://www.cost.eu/actions/CA23105/ och där kan man också söka 
om medlemskap i en arbetsgrupp.  

(NO) Høgskulen i Volda/Hans Martin Dypvik: Ligger godt ann økonomisk. Rekrutterer fra 
hele landet, bra at studentene får 3 år i «bushen» - altså på bygda. 14 ansatte, 2 stk for mange. 
Men siden butikken går bra, beholdes de.  

(NO) Nord universitet Bodø/Egil Rogstad: Sliter med studentrekruttering, men foreløpig 
ingen økonomiske konsekvenser, men forberedt på å måtte gjøre endringer. 21 studenter som 
begynte i høst (30 studieplasser). Rekruttering i fokus for tiden. Første år med et grunnstudier 
med mikroemner på 2,5 studiepoeng (38 begynte, faller for hver samling, nå er det 15-16 
studenter igjen). 1 samling i semesteret + noe nettbasert. Prøvd å legge inn samisk 
undervisning og innhold. Samarbeid med samisk redaktørforening, nettopp hatt samisk 
journalistkonferanse. Ser på mulighetene for at studenter kan levere oppgaver å få veiledning 
på samisk – og gjerne ha med inn i BA og MA etter hvert. Nærmer seg også et 
generasjonsskifte blant staben.  

(SE) Emelie Kempe/Linnéuniversitetet: Nytt MA i medierettigheter og demokrati. BA er 
stabile og får inn (og ut) studenter. Antall søkende har sunket, og studentene har annerledes 
kompetanse nå enn før, trenger mer oppfølging, f.eks. på språk og på å samarbeide i grupper. 
Økonomiske problem på universitet, fakultetet skal spare. Ikke leie inn eksterne eksperter, vi 
skal gjøre alt selv. Utlyste nettopp stilling som lektor i journalistikk, men fant ingen. Ansatte 
en adjunkt i stedet. Men i det store og det hele ruller det på.  

(NO) Anders Graver Knudsen/OsloMet: Går ganske så bra. Gode søkertall, veldig gode 
søkertall på MA. Økonomien er god hos både fakultet og institutt. Lagt om hele 
studieprogrammet med oppstart høst 24: Laget flere mindre emner i starten, deretter åpnes det 
opp for fordypning (i f.eks. internasjonal-, undersøkende- eller fortellende- journalistikk). 
Ansatt en AI-person med bakgrunn fra teknologi og neurovitenskap, jobbes med hvordan hans 
kompetanse skal implementeres i studieprogrammet. Innført obligatorisk oppmøte på hele 
bacheloren, fint for undervisere, upopulært blant studentene. Under evaluering. Må sette krav 
til fulltidsstudiet. Foreløpig mindre frafall (90 studenter på 1. kull – 2 stk sliter med fraværet).  

(NO) Høyskolen Kristiania/Lars Richard Bache: Går bra for journalistikk, til tross for å 
være liten utdanning, skiller seg ut fra andre programmer på samme institutt som gjør 
tilværelsen fin. Begynt å bruke AI, leid inn folk som underviser i det. 
Kommunikasjonsutdanninger på samme institutt blir tvunget gjennom grunnleggende 
journalistikk i fremtiden, har med effektivitet og lønnsomhet å gjøre, men og en fjær i hatten 
til journalistikkens posisjon i samfunnet. Retning journalistikk, ikke PR – et hyggelig tegn 
som sier noe om en forståelse for journalistikk. Litt nedgang i søkertallene, men generelt 
stabilt de siste 20 årene.  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.cost.eu%2Factions%2FCA23105%2F&data=05%7C02%7Childe.dahlstrom%40nla.no%7Cc6c6829f768840d2553e08dcef84cfaf%7C25a470a6f9914bb78e1f964b7d699066%7C0%7C0%7C638648600916670683%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=ggoFb702DCEcHBkb0WshPN3Gij%2BDHfUeu6bN8oA7D2o%3D&reserved=0


(NO) NLA Høgskolen /Hilde Kristin Dahlstrøm: 100 BA studenter, ca 30 studenter på MA 
i Global Journalism (engelsk). Etter lovendring (studenter utenfor Europa må betale) har de  
jobbet med å få på plass nye avtaler og stipend for å få opp søkertall til MA. Førsteåret på BA 
er halvert i størrelse i år, merker også at mange studenter ikke egentlig har tid til å studere.  

(NO) Universitetet i Bergen/Astrik Gynnild: Høye søkertall på både BA og MA, tar opp så 
mange som mulig. Legger ned kanskje vår mest populære MA i manus- og serieskriving – for 
kostbart å drive. Studieplassene fordeles til de andre masterene. Bemanningsstopp – sliter, har 
nå 3 vitenskapelig ansatte (30-40 studenter per kull). Veiledning er tidkrevende (ref. ny 
studentmasse). Står på og er med godt mot, ser på det som en mulighet til å utvikle nye 
metoder. Uforutsigbare tider. Suksess å være plassert i MediaCity.   

Sak 4/24: Nordplus-midler 

VI har brukt omtrent halvparten av midlene (190.000 NOK). Alle som har søkt, har fått i 
forrige periode. Har halvparten igjen, fristen for bruk gikk ut i oktober 2024. Ny 
søknadsrunde i januar 2025 – vil være tilgjengelig fra vår 2025. Vi skal søke på det, og vi må 
alle oppfordre studenter og kolleger til å reise: Bruke litt mer krefter på det neste gang. Kan 
risikere å få mindre beløp neste runde.  

Sak 5/24: Nordisk journalistforskning – nytt prosjekt WJKIDS 

Worlds of journalism kids – de journaliststuderende i nordiske land. Har kontaktperson i 
prosjektgruppen fra alle land, men trenger en kontaktperson i Sverige. Skal hjelpe 
administrativt, bl.a. med GDPR.  

(Denne saken ble fulgt opp etter møtet – og Malin Picha Edwardsson fra Sødertørn har sagt ja 
til å hjelpe med dette). 

Sak 6/24: Veien videre – ønsker vi mer nordisk samarbeid?  

På forrige nettverksmøte snakket vi om å gå over til en toårs-syklus. Det er mulig vi må endre 
statuttene. Den norske komiteen foreslår at nytt land overtar nå, ett år før konferansen slik at 
vi får bedre flyt. Gruppen er enig i at det er en god ide, men ekskluderer muligens mindre 
fagmiljø som Island og Grønland.  

Sverige – sist i 2010, Finland – sist i 2012, Island – sist i 2014, Danmark – sist i 2018. 

2024 Kristiansand, Norge 
2020 Malmö, Sverige (avlyst) 
2018 Aarhus (Fuglsøcentret), Danmark 
2016 Ålesund, Norge 
2014 Reykjavik, Island 
2012 Tammerfors (Murikka), Finland 
2010 Kungälv (Lökeberg), Sverige 
2008 Gilleleje, Danmark 
2006 Stavanger, Norge 
2004 Hovdabrekka, Island 

https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/nordisk-journalistiklaererseminar-26-28-september-2018-i-danmark/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2016-alesund/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2014-reykjavik/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2012-murikka/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2010-lokeberg/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2008-gilleleje/
https://nordiskjournalistutbildning.org/for-larare/journalistlararkonferenser/2006-stavanger/


2002 Eckerö, Åland, Finland 
2001 Biskops-Arnö, Sverige 
1998 Grenå, Danmark 
1996 Oslo, Norge 
— 
1984 Oslo, Norge 
1982 Murikka, Finland 
1980 Borgå, Finland 
1978 Kungälv, Sverige  

Hilde Kristins erfaring fra å ha ordførervervet i nettverket de siste to årene er at det som tar 
mest tid, er økonomi. Her har heldigvis økonomiavdelingen på OsloMet vært svært 
kompetente og gjort jobben lettere. Anders har hatt en kontaktperson i økonomi som har tatt 
seg av regnskap. Løsningen er finansiert av NordPlus-midler (max 5% brukes til 
administrasjon av mobilitet) + medlemskontingent.  

Er det mulig å splitte økonomi fra ordførerverv (penger i Norge, vertskapet hos et annet 
land)? Sverige har f.eks. stor overhead (90%) på all administrasjon. Mulig å forhandle en 
overhead med administrasjon i OsloMet? Anders kan sjekke, men er ikke interessert i å 
fortsette som økonomiansvarlig fremover.  

Forslag om å lande økonomien et fast sted, sette sammen en komité som består av engasjerte 
undervisere fra alle nordiske land som kan arrangere konferansen neste gang.  

Kan nettverket ta en annen organiseringsform? F.eks. stiftelse?  

Det norske vertskapet utarbeider et skriv med oversikt over arbeidet som følger vertskapet 
(spesielt for økonomiadministrasjon), som (Sverige) kan gi til sine institusjoner for å prøve å 
senke overhead.  

Mulig å justere kontingenten etter overheaden hos vertskapsinstitusjon? 

Ledergruppen ble ikke enige om hvem som tar over vertskapet. Hilde Kristin setter opp et 
digitalt møte kort tid etter konferansen for å ta opp denne tråden og bestemme neste vertskap.  

Sak 7/24: Eventuelt 

Norske Pressens faglitterære forlag (PFF) har endret vedtektene slik at vi kan søke om mange 
flere prosjekter utover bøker. Åpent for å søke – de har mange penger, men få søknader. 
Nettverket kan samarbeide på tvers av landene om prosjekt.  

  

Kristiansand 14.10.24,  
Referent: Ragnhild Sofie Selstø 


